
 

永遠懷念文麗賢女士，MH 

2024.04.26 

 

香港著名時裝設計師及資深形象顧問文麗賢女士於 2024 年 4 月 20 日與世長辭。 

文麗賢女士早年曾出任紐約時裝公司 Thayer International 的「Roncelli」及「R2」

品牌的總設計師。1977 年創辦緻達商理有限公司，並建立個人時裝品牌「Judy 

Mann」。其後擔任時裝顧問、市場推廣總監、機構形象顧問及員工培訓等職務，

對香港以至國際時裝業界貢獻良多。 

文麗賢女士多年來積極推廣香港時裝設計，以提升本港時裝設計的國際地位，同

時致力發展專業培訓工作，提攜後輩。1984 年參與創立「香港時裝設計師協會」

並任主席多年。1986 至 87 年獲職業訓練局委任為「設計科課程研究委員會」委

員。1989至 98年獲香港貿易發展局委任為「成衣業諮詢委員會」委員。自 2003

至今任「中華全國工商聯紡織服裝商會專家委員會」委員。2011年獲香港特別行

政區政府頒授榮譽勳章，表揚她在時裝設計工作上的卓越成就及對時裝行業的貢

獻。 

自 2002 年以來，文麗賢女士擔任康樂及文化事務署專家顧問，2007 年為香港文

化博物館「香港設計系列」展覽「潮 — 香港時裝設計」擔任客席策展人，多年

來積極介紹和推廣香港的設計文化。香港文化博物館仝人衷心感謝文麗賢女士為

香港時裝設計所作的貢獻，本館對其離逝深表哀悼，並永誌懷念。 



In Loving Memory of the late Ms Judy Mann, MH 

2024.04.26 

 

We are sad to announce that Ms Judy Mann, an outstanding Hong Kong fashion 

designer and renowned image consultant, passed away on 20th April 2024. 

In her early years, Ms Mann was the chief designer of the two main labels, 

“Roncelli” and “R2”, of Thayer International in New York. In 1977, she started 

her own company, Cheetah Management Co. Ltd., and established her own 

designer label “Judy Mann”. Subsequently, she worked as a consultant, 

responsible for marketing, advertising and promotion and in many other areas. 

Ms Mann was regarded as an influential figure in both the Hong Kong and 

international fashion industries. 

Ms Mann contributed to promote Hong Kong as a creative fashion centre, 

enhancing the profile of local fashion designers and nurturing young talent. In 

1984, she cofounded the Hong Kong Fashion Designers Association and served 

as the founding chairperson and chair for several years. She was appointed as a 

member of design curriculum committee of the Vocational Training Council in 

1986–87; a member of the Garment Advisory Committee of the Hong Kong 

Trade Development Council in 1989–98; and an advisory committee member of 

the Textile & Garment Chamber of Commerce, All-China Federation of Industry 

& Commerce from 2003. In 2011, Ms Mann received Medal of Honour from the 

Government of the HKSAR in recognition of her outstanding achievements in the 

field of fashion design and her contributions to the industry. 

We deeply appreciate Ms Mann's invaluable contributions to introducing and 

promoting Hong Kong design culture with the Leisure and Cultural Services 

Department as a Museum Expert Adviser since 2002. She also served as a guest 

curator for the "Fashion Attitude — Hong Kong Fashion Design" exhibition in 

Hong Kong Heritage Museum in 2007. Ms Mann will be missed and her legacy 

will be cherished and remembered fondly. 
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